
1 

 

 
 

PROTOKÓŁ NR 11/2019 
 
 z XI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odb ytej w dniu 24 lipca 2019 r. 
o godz.15:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego przy ul.Sikorskie go 
3-4. 
 
Sesję zwołano na wniosek grupy radnych, który stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 18 radnych - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1.Anacki Robert, 
2.Burdzińska Alicja, 
3.Kurczyna Marcin, 
4.Paluch Piotr, 
5.Pieńkowski Sebastian, 
6.Rafalski Tomasz, 
7.Sterżeń Jacek. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Druk nr 209 – podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli. 
4. Sprawy różne. 
5. Zakończenie obrad 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Przedstawienie porz ądku obrad 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o 
poszerzenie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie: - zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 210; - zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 211; - zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2018-2045 – druk nr 212A. Poinformował, że 
wnioskodawcy zwołania dzisiejszej sesji przychylili się do wniosku Prezydenta Miasta o 
poszerzenie porządku obrad.  
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W głosowaniu jawnym za wnioskiem o poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego (druk nr 
210), głosowało 16 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za wnioskiem o poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego (druk nr 
211), głosowało 16 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za wnioskiem o poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2018-2045 
(druk nr 212A), głosowało 17 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – proponuje, aby w pkt 4 rozpatrzyć projekt uchwały na druku 210,w pkt 5 
projekt uchwały na druku 211, w pkt 6 projekt uchwały na druku 212A, natomiast pozostałe 
punkty porządku obrad zmienią kolejność. 
 
W głosowaniu jawnym za zatwierdzeniem porządku obrad wraz z przyjętymi zmianami 
głosowało 17 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.3 Druk nr 209 - podj ęcie uchwały w sprawie podwy ższenia wysoko ści 

minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego naucz ycieli. 
 
Radosław Wróblewski – w imieniu wnioskodawców zreferował temat i przedstawił projekt 
uchwały. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną 
opinię Komisji Oświaty i Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie podwyższenia wysokości 
minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, głosowało 17 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – w związku z uwagami do wyników glosowania spowodowanych chwilową 
awarią sprzętu do głosowania, zarządza ponowne głosowanie nad projektem uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie podwyższenia wysokości 
minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, głosowało 18 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.4 Druk nr 210 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie wraz z 
uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję 
Budżetu i Finansów. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 18 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Ad.5 Druk nr 211 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie wraz z 
uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 18 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Ad.6 Druk nr 212A -podj ęcie uchwały w zmiany Wieloletniej Prognozy Finansow ej 

Miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2019-2045. 
 
Jan Kaczanowski – projekt uchwały wszyscy radno otrzymali na piśmie. Objaśnienia ujęte w 
załączniku nr 2 stanowią uzasadnienie projektu uchwały. Ponadto projekt uchwały został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2019 – 2045, głosowało 18 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Ad.7 Sprawy ró żne. 
 
Grażyna Wojciechowska – zwrócili się do mnie mieszkańcy z prośbą o pomoc w spełnieniu 
marzeń ich dzieci – załącznik nr 20 do protokołu. Uważam, że to, o co proszą rodzice to 
wielka sprawa i promocja miasta. Proszę dyr. Wydz.Sportu i Skarbnika, żeby zrobić 
rozeznanie jak możemy pomóc, a dyr.Wydz. Promocji proszę i Prezydenta o wyrażenie 
zgody, żeby na stronie miasta ta prośba się ukazała. Apeluje do radnych, jeśli ktoś ma 
ochotę prywatnie wspomóc to również zachęcam. Mam zaszczyt poinformował, że w dniu 
wczorajszym uczestniczyłam w spotkaniu z Panią Konsul Ukrainy. Podczas spotkania 
miałam przyjemność wysłuchać ponad 120 Ukraińców, gro to małżeństwa z dziećmi w wieku 
szkoły podstawowej. Jako Komisji Spraw Społecznych zajmujemy się sprawami 
cudzoziemców od dłuższego czasu i dziękuję władzom, że jako pierwsi mamy uchwałę, że 
wybitnie zdolne dzieci cudzoziemców czy to w plastyce, czy w muzyce, nie muszą płacić 
dużych pieniędzy, że ich dzieci korzystają ze szkół muzycznych. Prowadząc bezpłatną 
pomoc prawną również służymy im pomocą. Z mojej obserwacji, jako wieloletniej 
nauczycielki wynika, że są to młodzi ludzie, którzy związali swoją przyszłość z naszym 
miastem i oni są wykształceni. Dzieci ich będące w przedszkolu już pięknie mówią w naszym 
języku polskim. Bardzo proszę pracowników i dyr. GCPR pomyśleć jak w tych dwóch 
kwestiach możemy zgodnie z prawem dopomóc. Poproszono również o kolejne spotkanie, 
kto z radnych także będzie miał ochotę, 24 sierpnia. Spotkania organizuje Stowarzyszenie 
non profit całkowicie nie mając żadnych dotacji. Gdyby nasi Polacy tak ze sobą trzymali za 
granicą, jak Ci ludzie to bylibyśmy dumni. Nasi rodacy do tej pory jeżdżą za chlebem, więc 
wystarczy, że będziemy się wzajemnie szanować i pomagać realizować prawo, bez pogardy, 
bez obrazy. Dziękuję Prezydent M.Domagale, że zdobyła z Urzędu Marszałkowskiego 
dodatkowe środki. 
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Halina Kunicka – chciałam z przyjemnością przekazać informację, bo miałam przyjemność 
przewodniczyć komisji ds. rozpatrzenia wniosków stypendialnych „zawodowcy w Gorzowie”. 
Gorzów Wielkopolski idzie w kierunku szkolnictwa zawodowego, te stypendia motywacyjne 
przyznawane były dla uczniów szczególnie uzdolnionych w zakresie przedmiotów 
zawodowych. Do projektu zgłosiło się 163 osoby. Po rozpatrzeniu komisja przyznała 78 
stypendiów, najwyższy wynik to 61 punktów, najniższy 28, cała kwota przeznaczona na 
stypendia to 300tys.zł. Stypendyści będą otrzymywać 380zł przez 10 miesięcy, te pieniądze 
będą mogli przeznaczyć na dokształcanie lub zakup sprzętu, który pozwoli im się dalej 
kształcić. Przeczytam z jakich szkół uczniowie dostali te stypendia: Liceum Plastyczne – 2 
osoby, ZSBiS – 12 osób, ZS Ekonomicznych – 11 osób, ZS Elektrycznych – 22 osoby, ZSG- 
4 osoby, ZSM – 9 osób, ZS nr 12 – 2 osoby, ZS Odzieżowych – 5 osób, ZS Ogrodniczych – 
4 osoby, ZSTiO – 6 osób i ZS nr 14 – 1 osoba. Chwaląc się tym wynikiem naszej młodzieży 
też kieruje apel do naszych władz aby kontynuować te projekty, ponieważ Gorzów idzie w 
szkolnictwo zawodowe. Tu mamy fantastyczny start dla uczniów, którzy już w klasach 
pierwszych mogą uczestniczyć w tych projektach. Oni oczywiście muszą przejść szereg 
zaostrzeń, które są w regulaminie, muszą spełnić ten regulamin, jest on bardzo szeroko 
rozpisany. Natomiast myślę, że 163 wnioski jako pierwszy projekt to bardzo dobry wynik. 
Mamy młodzież, która chce rozwijać się w kierunku zawodowym. W imieniu Komisji Oświaty i 
Wychowania, a myślę, że także w imieniu całej Rady Miasta, proszę aby kontynuować ten 
wspaniały projekt stypendiów motywacyjnych. Przypomnę, że projekt „zawodowcy w 
Gorzowie 2.0” to współfinansowany ze środków UE, budżetu państwa, w ramach osi 
priorytetowej 8 – nowoczesna edukacja LRPO Lubuskie 2020, działania: doskonalenie 
jakości kształcenia zawodowego, realizowane przez ZIT Gorzów. Gdyby z jakiś przyczyn nie 
udało się pozyskać środków zewnętrznych to należy mieć na uwadze aby zabezpieczyć 
środki dla naszych uczniów w kierunkach kształcenia zawodowego aby te stypendia 
otrzymywali, aby motywować ich tym samym do rozwijania się i interesowania kierunkami 
zawodowymi. Ponieważ nie uczestniczę w pracach Komisji Gospodarki i Rozwoju, a doszły 
do mnie niepokojące informacje na temat placu zabaw dla dzieci niepełnosprawnych, plac 
zabaw integracyjny, o wypadku, jak również o tym, że jest źle oznakowany ten plac zabaw. 
Jest on zamknięty, chciałabym otrzymać szczegółowe informacje, bo mamy tutaj zapis: 
„integracyjny plac zabaw dla dzieci niepełnosprawnych(…) okolice FG oraz poprawa 
infrastruktury rowerowej na terenie miasta” – 40tys.zł jest przeznaczone. Jakie z tych 
środków są przeznaczone na ten plac zabaw aby poprawić tą sytuację, naprawić ten plac 
zabaw i przede wszystkim, żeby nie doszło do kolejnych wypadków i dzieci, które będą się 
tam bawiły, były bezpieczne.  
Jerzy Sobolewski – sprawa przetargu na rozbudowę SP-20 – ten przetarg się odbył, czy 
będzie ta szkoła rozbudowywana, bo wiem, że wygrała firma, która więcej środków 
przeznaczyła niż miasto na tą rozbudowę. Jaka jest właściwie sytuacja ze SP-20? Na jakim 
etapie jest budowa stadionu lekkoatletycznego? Czy już mamy te pieniądze i w jakim czasie 
ten stadion zacznie być budowany?  
Agnieszka Surmacz – Z-ca Prezydenta Miasta – sprawa stadionu – na dzień dzisiejszy 
środki zostały przyznane przez Ministerstwo, do końca sierpnia zobowiązani jesteśmy złożyć 
wniosek i będzie podpisana umowa o dofinansowanie. Środki zostały rozłożone na 3 lat, na 
rok 2019, 2020 i 2021. Rok 2021 w naszym wniosku nie był przewidywany, a więc musimy 
teraz w WPF inaczej poukładać środki aby znaleźć brakujące 2,4mln.zł, bo o tyle dostaliśmy 
mniej środków. Planowane jest to na sesję sierpniową. SP-20 – autopoprawką poprosiliśmy 
dzisiaj Radę o uchwalenie dodatkowego 1mln.zł tak abyśmy mogli po dzisiejszej sesji 
przystąpić do rozstrzygania tego postępowania na rozbudowę SP-20, uchwałę Rada podjęła 
przesunęliśmy 1,1mln.zł i w dniu jutrzejszym podejmiemy prace nad weryfikacją ofert i 
rozstrzygnięciem tego postępowania na rozbudowę SP-20. Plac integracyjny – 
zabezpieczone środki są w wysokości 40tys.zł., planowane są działania związane z 
usunięciem usterek, których wykonawca do dnia dzisiejszego nie usunął, pomimo 
wielkokrotnych wezwań. Kwestia dotycząca oznakowania huśtawki - już jest postawiony 
odpowiedni, odnośnie tego kto może użytkować i w jaki sposób to urządzenie. Natomiast 
cały czas są usterki uniemożliwiają otwarcie tego placu zabaw dla osób niepełnosprawnych, 
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więc wymagane są szczególne środki ostrożności. Planowane jest potrącenie z 
zabezpieczenia umowy z części środków, które będą przeznaczone na plac integracyjny na 
usunięcie usterek. Na tą chwilę powołamy specjalnego eksperta i przeprowadzimy audyt, z 
którego będzie jednoznacznie wynikało czy usterki wynikają z wadliwego wykonania 
materiału i w jaki sposób należy je usunąć. Tak żeby nie było możliwości utracenia w 
przyszłości gwarancji na to urządzenie.  
Halina Kunicka – czy robiono analizę czy te 40tys.zł wystarczy, czy to za mało? Czy ktoś 
robił taką wstępna kalkulację, ile będzie audyt kosztował? Ile naprawa, ile ścieżka 
rowerowa? 
Agnieszka Surmacz – na ścieżkę rowerową są zupełnie osobne pieniądze. To nie jest w tych 
40tys.zł Jest to w całości na plac integracyjny. Wstępnie analizowaliśmy pod kątem 
usunięcia i ta kwota wystarczy na podstawie naszych szacunków, gdyby technologia 
usunięcia tej wady była taka jak przypuszczamy, że jest w zakresie tej wymiany nawierzchni 
na tym największym urządzeniu to zarówno audyt jak i koszty od wykonawców jakie 
zebraliśmy wstępne oferty te 40tys.zł będzie wystarczające. Jeśli z audytu wyjdzie, że 
potrzebne są dużo większe nakłady, bo nie spełnia on wymogów, te wybrzuszenia się cały 
czas pojawiają, ale wstępnie te środki powinny być wystarczające. Na ścieżkę rowerową 
mamy odrębne środki 121tys.zł.  
Anna Kozak – z tego co wiem, rodzice zwracali też uwagę, że tam był za wysoki kąt 
nachylenia terenu, żeby można było wjechać z wózkiem inwalidzkim z dzieckiem.  
Agnieszka Surmacz – jeśli mówimy o wjeździe na to urządzenie to ono spełnia parametry w 
tym zakresie i ma odpowiednie certyfikaty, jeśli chodzi o spadki. Nie możemy tutaj zarzucić 
wykonawcy, że nie jest dostosowany do osób niepełnosprawnych, bo takie certyfikaty ma. 
Mówimy teraz o materiale, którym jest obłożone to urządzenie i tam te pojawiające się 
pęcherze są na tyle niepokojące, że zdecydowaliśmy się skorzystać z rady eksperta, czy 
sposób naprawy jaki planujemy będzie wystarczający, czy nie wrócimy do punktu wyjścia. 
Oczywiście jeśli zabezpieczenie umowy nie pokryje kosztów to będziemy na drodze 
postępowania sądowego dochodzić wszelkich kosztów z tym związanych od wykonawcy 
robót.  
Radosław Wróblewski – chciałbym usłyszeć, na jakim etapie jesteśmy, jeśli chodzi o CEZiB, 
gdzie się znajdujemy? 
Agnieszka Surmacz – na dzień dzisiejszy mamy przygotowane dokumenty do postępowania 
przetargowego. Wykonawca dokumentacji projektowej wprowadza zmiany, które zostały 
zlecone. Planowane jest przedstawienie tej dokumentacji w pierwszych dniach sierpnia. Po 
przedstawieniu dokumentacji planujemy przekazać dokumenty do przygotowania 
podstępowania przetargowego.  
Radoslaw Wróblewski – mam wrażenie, że początek sierpnia będzie nieodwołanym 
terminem kiedy to przetarg zostanie ogłoszony, zawiśnie to na bip. w internecie? 
Agnieszka Surmacz – tak. 
Grażyna Wojciechowska – kontynuując głos przedmówcy w sprawie CEZiB, wiecie, że 
jestem bardzo pamiętliwa i ciągle nie mogę zapomnieć o tym, że inauguracja roku szkolnego 
2019/2020 miała się tam odbyć. To jest przykre, ale to boli nas wszystkich i boli szkoły, które 
miały tam przejść. Co z tymi bardzo drogimi maszynami, które już wcześniej zgodnie z 
terminem były zakupione za pieniądze z UE, z Urzędu Marszałkowskiego i miasto 
dokładało? Gdzie te maszyny są? Jak coś jest nowoczesne to ma gwarancje i należy to 
sprawdzić jak to wygląda? Z tego, co wiem są na ul.Pomorskiej w CKU. Technika idzie w 
takim tempie do przodu, a nawiązując do tego, co powiedziała Przewodnicząca Komisji 
Oświaty i Wychowania, Prezydent Domagała i Wydz.Edukacji, zobaczcie jaką mamy 
uzdolnioną zawodowo młodzież. Oni muszą mieć do czynienia z nowoczesnością, a nie z 
archiwum. Czy to jest w jakiś sposób kontrolowane?  
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – w kwestii maszyn, które zostały zakupione – były to 
urządzenia zakupione do CKU przy ul.Pomorskiej i nie są związane z projektem CEZiB. Cały 
sprzęt, który będzie zainstalowany przy ul.Warszawskiej w CEZiB będzie zakupiony dopiero 
jak będzie budowany obiekt. Natomiast sprzęt, który był kupiony to sprzęt, który już dzisiaj 
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służy młodzieży i po wybudowaniu CEZiB będzie przeniesiony. W tej chwili służy i młodzież z 
niego korzysta. Sprzęt jest używany. 
Grażyna Wojciechowska – zdajecie sobie sprawę, że wybiorę się tam kiedyś i sprawdzę, 
przejdę tam wszystko. Dziękuję to wystarcza i mogę taką informację przekazywać dalej.  
 
Ad.8 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XI sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 14.40. 
 
 
 
         

Przewodnicz ący Rady Miasta 
          ( - ) 
                  Jan Kaczanowski 
 
 
Protokołowała: 
 M.Matuszek 
 


